
KOMISJA 
04WIATY. KULTURY 

l KULTURY FIZTCZNat 
RadyM ••• te 1 

Kpłerzyn-Koll. j 
Protokół Nr 16/16 

z posiedzenia KOlnisji Oświaty, Kultury i Kultury izycznej 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytego w dniu 18 n1aja 2016 r. 

Obecność cZłonkól Komisji - wg załączonej listy obecności. 

Ponadto \v posiedzeniu uczestniczvii: 

1. Wojciech Jaglłło - Zastępca Prezydenta Miasta, 
2. Bożena Jank00 ska - Kierownik Wydziału Oświaty, 
3. Leszek Dulęba - radca prawny, 
4. Izabela Migod~ -Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w r ędzierzynie-Koźlu, 
5. Zenona Kuś - I Dyrektor M. iejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacl~ i w KędZierZynie. -Koźlu, 
6. Piotr Gabrysz j- Dyrektor Miejskiego Ośrodka K.ultury w Kęd · ierzynie-Koźlu, 
7. IVlałgorzata IJarosz-Wojtarowicz - Kierownik Gospo I arki NieruchOlnościanli 

i Planowania 1przestrzennego Urzędu Miasta Kędzierzyn-I(oźlb, 
8. Anna Zieli11sIJa-Prezes Oddziału ZNP \v Kędzierzyn-Koźlu or~z zastępca, 
9. Beata KaczYl~ska-Pogwizd - Kierownik Wydziału Kultury, ~ portu i Turystyki Urzędu 

Miasta Kędziclrzyn-K.oźle. 
( 

10. opiekun sekcji bokserskiej "Chemik", 
11. przedstawiciei organizacji "Klub Sportowy Koziołek" 
12. przedstawiciełki Stowarzyszenia "Kresowian", 

Ad 1-2 
Ot\varcia posiedzel

l
' a (godz. 16.00) stwierdzenia prawolll0cności o rad i powitani1a członków 

Kon1isji oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca kOlnisj· Katarzyna Dysarz. 

Na statutową licZbJ 7 radnych obecnych było 7 członków komisji. (Lista obecności stanowi 
załącznik do protokblu) , 

Przewodnicząca k) niSji Katarzyna Dysarz stwierdziła, że zostało ~siągnięte kwo~lm oraz, że 
obrady K01111Sjl OS~laty, I(ultury l I<.ultury FIzycznej są prawomocne. . . 

Pr~ięcie porządl{h obrad: 
1. Otwarcie polsiedzenia i stwierdzenie prawon10cności obrad. 
2. Przyjęcie P1rządku obrad. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stanowiskawopec skierowanągo do Rady 

Miasta Kędzierzyn-Koźle przez Panią '" .wezwania do *sunięcia "niezgodności z 
prawem ud wały Nr XLl/485/09 Rady Miasta Kędzierzyn-f-0źle z dnia 25 maja 2009 
r. vV spraw~e u,s:a~enia reg,ulanlinu okre~lającego niek.tóre l zasad~ wynagradz~ia za 
pracę, wysdkosc 1 szczegołowe warunl(l przyznawan~a n~uczyclelom dodatkow do 
wynagrodz~nia oraz· podwyższenie lnini111alnych stawek vvynagrodzenia zasadniczego 
nauczycieli' . I 

4. Spra\vozdanie .z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2015 r. 
5. Spr~wozda11ie z działalności Miej skiego Ośrodka Kultury zr 2015 r. oraz wykaz sekcji 

i kół zaintefesowań MOIZ wraz z spravvozdanielu statystyaznyn1 oraz zarządzenia Nr 
838/MOKJ2016 oraz Nr 792/FnJ2016 Prezydenta Miasta K ! dzierzyn-Koźle, 

6. Planowan,a prga~iZacja rok~l sz~olnego 2016/2017. 
7. Sprawy bieżące l wolne willoslo. 
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Przewodnicząca komisji zaproponowała uzupełnienie porządku obr d o wniosek: 
1. Oferta programowa Miejskiego Ośrodka IZultury IZędzierz i11-IZoźle na okres wakacji 

2016. I I · 
2. Sprawozdan~e z . realizacji Progrml1u ze współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 

organizacjan1i po zarząd owynli oraz POdI11iotami dZiałając,lymi w zalaes'ie pożytku 
. publicznego za rok 2015. 

3~ Pismo rodziłów ZSM nr 1 adresowane do Wiceprezydenta Miasta Wojciecha Jagiełły 
o opiekę logopedyc'zną dla dzieci, 

4. Pismo Zwią?ku Nauczycielstwa Polskiego z dnia 18.05.2016 1". o podwyzki płac za 
wychowawstwo. 

I 
Konlisja jednogłoślliie (7 glOSÓ11) "za}}) przyjęła uzupełniony porządek obrad do realizacji. 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 
3. Zaopiniowa~lie projektu uchwały w spra\vie stanowiska wo1:Dec skierowanego do Rady 

Miasta Kęd~ierzyn-IZoźle przez Panią '" .wezwania do ~sul1ięcia "niezgodności z 
prawem uchwały Nr XLI/485/09 Rady Miasta Kędzierzyn-~(oźle z dnia 25 111aja 2009 
r. w· sprawif ustalenia regulaminu określającego niektóre Izasady vvynagradzania za 
pracę, \vysaj<ość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycie1oI11 dodatków do 
wynagrodzenia oraz podwyższenie lninimalnych stawek w;tnagrodzenia zasadniczego 
nauczycieli,j. 

4. Sprawozdal~ie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2015 r. 
5. Spravvozdanae z działalnośc{ Miejskiego Ośrodka Kultury za 2015 r. oraz 'WYkaz sekcji 

i kół zaintet;esowań MOK wraz z sprawozdaniem statystyc~nyrn oraz zarządzenia Nr 
838/MOK/2D16 oraz Nr 792/Fn/2016 Prezydenta Miasta Kętlzierzyn-Koźle. 

6. Ofelia progtamowa Miejskiego Ośrodka Kultury Kędzierztn-Koźle na okres wakacji 
2016. I I 

7. Sprawozdan:ie z realizacji Programu ze współpracy Gr iny I(ędzierzyn-I(oźle z 
organizacjatini pozarządowylni oraz podnliotami działającymi w zakresie pożytku 
publicznego: za rok 2015. 

8. Plano"wana <Drganizacja roku szkolnego 2016/2017. 
9. Sprawy bie:lące i wolne wnioski. 
• 

• 

PiSll10 r<Ddziców ZSM nr 1 adresowane do vVicepre1Ydenta Miasta Wojciecha 
Jagiełły (J) opiekę logopedyczną dla dzieci, 
Pislno Ziviązku Nauczycielstwa Polskiego z dnia 18.05.2016 r. o podwyżki płac za 
wychowawstwo 

10. Zakończeni~ obrad. 

I 
Ad3. I 
Zaopiniowanie projektu uchwały vV sprawie stanowiska wobec skierowanego do Rady Miasta 
Kędzier±vn-Koź1e rrzez Panią wezwania do usunięcia ,.niezgodnbści z rawem uchwały Nr 
XLI/485/09 Rady Miasta Kędzierzyn-IZoźle z dnia 25 maja 20:09 r. w sprawie ustalenia 
regulalninu określąjacego niektóre zasady wynagradzania za prace, wysokość i szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia oraz podwyższenie 
I11ininlalnych stavv~k \vynagrodzenia zasadniczego nauczvcieli". , (projekt uchwały stanowi 
załącznik do nin. pj~otokolu). . 

Przewodnicząca kbmisji I(atarzyna Dysarz "poprosiła o wprowadrzenie Wojciecha Jagiełło -
Zastępcę Prezydenta Miasta ds . Oświatowych. 

Wojciech Jagiełło - Zastępca Prezydenta Miasta ds. OświatoWJ[ch poinformował, że spór 
toczy się od długi go czasu z osobą która uwa:a, że należąjej się l wa d~d~tki w f akCie kiedy 
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pracuje z jednynl dzieckieln i robi dokładnie to samo, pojawiły się vvyroku sadów, które 
stwierdzaj ą, że nl,ożna tak się zachować, w związku z tym urząd postępl~j e zgod~ie z 
procedurą. W przedstawionYln stano\visku zostało zaproponowane rozwiązanie. On osobiście 
nie zgadza się z takim stanowiskieln, ponieważ uważą., że za pracę z jednYln dzieckiem nie 
można pobierać podwójnego vvynagrodzenia. 

I 

Przewodnicząca kon1isj i Katarzyna Dysarz poinfornlowała, że przepisy prawa pracy 
poz~alają sięubiegać o wzrost wynagrodzenia i otrzynlywać dwa dodatki. 

Wojciech Jagiełło - Zastępca Prezydenta Miasta ds. Oświatowych poinformował, że zostało 
przygotowane stanowisko, aby nie nastąpiło roszczenie wstecz. 

Przewodnicząca kOlnisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję z możliwością zadawania 
pytań. 

Radny łv1ichaJ Nov,rak dodał, że stanowisko niczego nie przesadza, ale jedynie informuję, że 
jest przedmioten1 analizy, poprosił o poprawienie błędów i literówek w projekcie uchwały. 

Mecenas Monika Orpel-Ślnigielska wyjaśniła, że jeżeli rada nie ustosunkowuje się do tego 
wezwania w odpo\viednim tenninie, to skarżąca lna prawo wniesienia odwołania do sądu 
administracyjnego. Rada Miasta powinna się ustosunkować do wezwania bez zbędnej zwłoki. 
Wezwanie jest z dni,a 14 marca br. więc tennin już upłyną. 

Przewodnicząca kOlnisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie ww. projekt uch\vały. 

KOlnisja jednogłośnie pozytywnie (7 g{OSÓ)1) J}za ") zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
C,za" byli p. Katarzyna Dysarz, p. Przemysław Pawlilr, p. JUichal Nowak, p. Syl-wia Artuna, 
p. Elżbieta Setnicka p. Andrzej Kopacki, p. Agnieszka Iłowska) 

Ad4. 
Spravvozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2015 1'. (spravvozdanie 
sIanowi załqcznik do nin. protokołu). 

Przewodnicząca k0111isji Katarzyna Dysarz poprosiła o krótkie podslunowanie poprzedniego 
roku przez Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej panią Izabelę Migocz. . 

Izabela Migocz Dyrektor Miej skiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu, szczegółowo 
przedstawiła infonnację z działalności Miejskiej Biblioteki Pubhcf:nej za 2015 r. Dodała że 
rok 20.15 był udany, udał się pozyskać rekordowo dużo środków finansow)rch z zewnętrznych 
źródeł (ok. 42 tys. zł), Dyrektor podkreśliła, że udało się to dzięki . dobrze dobranej kadrze 
bibliotekarzy. Odbyło się wiele unprez kulturalnych, skierowanych do luieszkańców, w celu . 
ich edukacji. Wszystkie dziania i spotkania w MBP dla dzieci i młodzieży były nieodpłatne. 
\\1 \voj. opolskiln d:ziała 60 bibliotek a MBP z Kędzierzyna-K.oźla zajęło drugie n1iejsce~ co 
znacznie \vply\\ta na wysokość dotacji które otrzyn1a biblioteIca z Ministerstwa; z Biblioteki 
Narodowej oraz Instytutu Książki. 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz zapytała czy plakat informacyjny na okres wakacji 
zostanie opracowany wspólnie z MOK i MOSiR-eln, aby powstałajedna ,vspólna informacja. 
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Izabela Migocz Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-ICoźlu, wyjaśniła, 
że hasło zbliżających się wakacji to "EKKO wakacje" oferta dla dzieci i 111łodzieży zostanie 
przedstawiona przez MBP w czerwcu. 

Przewodnicząca k01l1isji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję z .możliwością zadawania 
pyta6. 

Radny Andrzej Kopacki zapytał o digitalizację zbiorów, w najbliższej perspektywie czasowej. 
Dodał, że nie lna więcej zastrzeżeń i uważa, że Biblioteka Miejska funkcjonuje bardzo 
dobrze. 

Izabela Migocz Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-ICoźlu, vvyjaśniła, 
że digitalizacje wykonuje się na bieżąco~ powstają jedynie przeszkody formalno-prawne, lecz 
biblioteka kontynuuje te działania. 

Przewodnicząca kOlnisji Katarzyna Dysarz zapytała czy pozycje od odsłuchu tzw. audiobooki 
czy jest zainteresowanie ze strony 111ieszkańców na talcie pozycje. 

Jest bardzo duże zainteresowanie ze strony mieszkmlc6w· na takie pozycje wyjaśniła dyrektor 
Izabele Migocz, biblioteka stara się o najnowsze poz~cje. 

Radny Michał Nowak uważa, że dyrektor biblioteki ·i załoga zasługuje na pren1ię. Równ,ież 
ll\VaŻa, że Biblioteka Miejska funkcjonuje bardzo dobrze. Często korzysta ze zbiorów 
bibliotecznych i uważa, że biblioteka dokonuje trafnych zakupów książek we wszystkich 
działach i są to często drogie książki. Chciałby za to bibliotekę wyróżnić. 

Izabela Migocz Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej wyjaśniła, że biblioteka \v ICoźlu 
pełni rolę biblioteki po\viato\vej, dodała, że z wszystkilni bibliotekan1i w powiecie jest bardzo 
dobra współpraca, wspólnie prowadzą wiele ilnprez kulturalnych. 

Wojciech Jagiełło - Zastępca Prezydenta Miasta ds. Oświatowych poinforn10wał, że 
współpraca Urzędu Miasta z dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej układa się bardzo 
dobrze, praca pani dyrektor jest wysoko oceniana. 

K01l1isja zapoznała się oraz przyjęła sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki 
Publicznej za 2015 r. 

Ad 5. 
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury za 2015 1'. oraz wykaz sekcji i kół 
zainteresowaÓ MOK wraz z sprawozdaniem statystycznym oraz zarządzenia Nr 
838/MOK/20 16 oraz Nr 792/Fn/2016 Prezydenta Miasta Kędzierzvn-Koźle. (sprawozdanie 
stanowi załącznik do nżn. protokołu). 

Przewodnicząca kon1isji K.atarzyna Dysarz poinformowała obecnych na sali lnieszkaI1ców, że 
udzieli in1 głosu za chvvilkę w sprawach bieżących i wolnych w·nioskach. 

Przewodnicząca kon1isji Katarzyna Dysarz poprosiła o la:ótkie podsun10wanie poprzedniego 
roku przez Piotra Gabrysza Dyrektora Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu 

Piotr Gabrysz Dyrektor Miejskiego Ośrodka K.ultury poinfonnował, że w przygotowanyn1 
sprawozdaniu l~jął wszystkie dane finansowe p oinforrnował, że budżet MOK za I 2015 r. 
wyniósł 4,9 n1111 zł. z czego 2 n11n 900 tys. zł to dotacja z urzędu miasta pozostałe pieniądze 
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MOK zarobił saluodzielnie. W 2015 1'. udało się zrealizovvać zvviększenie zaJęc 

progrmTIowych dla dzieci i 111łodzieży, powstały nowe sekcje w Sławięcicach i Blachowni. 
Została stvvorzona no\va sekcja ,,1l10dy-desingu" dla dzieci i młodzieży, gdzie tworzą 
wspaniałe ubrania z odzysku. Dużym poyvodzenielTI cieszą się koncerty muzyki klasycznej 
oraz i111prezy plenerowe. MOK. zachęca i prOluuje również lokalne zespoły nluzyczne, do 
występóvv na inlprezach \v Kędzierzynie-I(oźlu. 

Prze\vodnicząca kOlllisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję z możliwością zadawania 
pytań. 

Radny Andrzej Kopacki podziękował MOK-owi za wspaniałą pracę, za otwieranie się na 
twórców ze środowiska lokalnego artystycznych i n1uzycznych, za dobrze dobrany repertuar, 
za dobrą współpracę z MOSIR-em, co uważa za pożąda1~e. Prosi o to, aby organizacje 
pozarządovve we współpracy z ivIOK luogłyby wspólnie pozyskiwać środki finansovve z Euro 
Regionu Pradziad, często barierąjest brak wkładu własnego tych organizacji poz.arządow·ych. 

Temat zaangażowania organizacji pozarządowych przy organizacji inlprez kulturalnych 
planuje poruszyć na kolejnej kOluisji Strategii i Rozwoju w dniu 19.05.2016 r. 

Zaproponował zorganizowanie pleneru rzeź.biarskiego, na terenie naszego miasta. 
Proponuje usta,vić rzeźby w s~rategicznych ·luiejscach na terenie miasta np. na Wyspie 
'" Koźlu. Uw·aża, że bilety na imprezę "Szantki" rozeszły się bardzo szybko już 20 minut po 
rozpoczęciu sprzedaży nie było biletów. Proponuje zluianę lokalizacJi na inną większą salę, 
ponieważ zainteresowanie ilnpreząjest ogrolune, a na ·obecnej sali mieści się luało ludzi ~ 

Radny Michał Nowak poprosił o zapraszanie lokalnych muzyków rozsianych po Polsce na 
inlprezy organizovvane przez MOK .. On satn, aby kupić bilety na "Szantki" czekał pod kasą 
biletow'ą cztery godziny wcześniej. Również proponuje zlnianę lokalizacji pierwszego dnia 
imprezy "Szantki" na większą salę '" kinie T·wierdza, ponieważ zainteresowa11ie w 
pierwszyln dniu in1prezy jest ogromne, a na obecnej sali 111ieści się luało ludzi. 
Zapropono\\Tał, aby drugi dzień imprezy "Szantki" odbył się na Sali Żyrandolowej \v 
Chemiku, ponieważ jest luniejsze zainteresowanie tylU vvystępenl. Może wtedy nie będzie 
problenlów z biletami. Zapytał czy DKF mógłby się odbywać w kinie "Twierdza" częściej 
niż raz w lniesiącu. Poprosił aby pracownicy MOI( tworzyli najwięcej v.mioskóvi o 
dofinansovvanie in1prez z Ministerstwa. Żahlje, że nie, jest już prowadzona sekcja 
dzi ennikarska. 

Przedstavviciel organizacji "Klub Sportowy I(oziołek" podziękovvał za dobrą współpracę z 
MOK w 2015 r, zapytał dlaczego bieg Koziołek nie jest ujęty na plakacie 'N' Dniach Miasta 
organizowanych od 4 do 6 czerwca br. 

Piotr Gabrysz Dyrektor wyjaśnił, że MOK zajmuje się kulturą a nie sporten1. Kultura jest ich 
statutovvą działalnością. Pracują w' porozumieniu lecz każdy zajmuje się czym innym.· 
Wielolu'otnic stara się na profilach udostępniać również infoDl1acje sportowe oraz z 
biblioteki. Ale nie interesują się organizacją imprez sportowych ponievvaż jest to zadanie 
statutowe MOSiR-u. Jedynie wyluieniają się infonuacjalui. Pra\vdopodobnie vv przyszłości 
zostanie dopracowane \\Tspólne tworzenie informacji w ten1atach kulturalno-sportowych w 
n1ieście. Nat0111iiast na portalu infonnacyjnyni Urzędu Miasta są ujęte wszystkie informacje 
kulturalno-sportowe również MZI( wydaje informator 01(, 

Przedstawiciel organizacji "I(lub Sportowy Koziołek"; yvyjaśnił, że nie o to pytał, uważa, że 
smuorząd dba, aby informacje dla luieszkat1ców były obszerne. Jego uwaga dotyczy tego', że 
nie wszystkie osoby nie korzystają z Internetu, życzyłby sobie aby infornlacje sportoyv e 
zostały ujęte na \vielkich plakatach, ogólnie. dostępne dla wszystkich lnieszka11CÓW. 
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Radny Andrzej Kopacki dodał , że jak zapoznał się z informatorC111 OIZ to doszedł do 
'wniosku; że \v Kędzierzynie-Koźlu jest dużo więcej wydarzeI1 kulturalnych niż w Opolu. 

Przewodnicząca k0111isji Katarzyna Dysarz podzięko\vała za wypowiedzi i za pisemne 
sprawozdania. P oinfonuowa-la, że komisja · z'apoznala się oraz przyjęła sprawozdanie z 
działalności _Miejskiego Ośrodka 1(ultury za 2015 r. oraz wykaz sekcji i kół zainteresowań 
A101( wraz z 5prawozdanżem statystycznym oraz zarząd~enia Nr 838/JvlOK/2.016 oraz Nr 
792/Fn/2016 Prezydenta ~Miasta Kędzierzyn-Koźle. . 

Ad 6. 
Planowana organiżacia roku szkolnego 2016/2017. (informacja stanoH)i załącznik do nin. 
protokolu). 

Przewodnicząca kOluisji Katarzyna Dysarz poprosiła o wypowiedz prezydenta miasta 
Wojciecha Jagiełłę \V ww. ten1acie. 

Prezydent 111iasta Wojciecha Jagiełło wyjaśnił, że wszystkie info1'111acje zostały ujęte w 
przygotowanyu1 pisen1nym spra\'-vozdaniu, poprosił o zadawanie pytań. 

Radny Przen1yslaw Pawlik zapytał o czy zostały zatwierdzone projekty arkusza organizacyjne 
dla szkół. 

Nie, wyjaśnił prezydent ll1iasta Wojciecha Jagiełło. 

Radny Przeniysław Pawlik zapytaJ o czy do 15 czerwca organ prowadzący wskaże szkołę do 
dzieci które nie zostałyby ewentualnie przyjęte dzieci do klas I, które ewentualnie nie 
zostałyby przyjęte do klasy. Ponieważ przeanalizował dokll111enty i zastanawia się czy jeżeli 
30 ll1aja organ prowadzący zatwierdzi arkusze organizacyjnę, czy 30 l11aja nie po\vinna być z 
autOlnatu przekazana infoI1nacja dzieci które ewentualnie musiałyby zmienić swój obwód. 

Prezydent n1iastaWojciecha Jagiełło vvyjaśnił, że pra\,-vo oświatowe jest Vi ty111 \,\Tzględzie 

bardzo .. . 

Przewodnicząca kOlnżsji Katarzyna Dysarz ogłosi/a 5 min przet'wy. 
p o przerw ie. 
PrzevIJodnicząca komisji Katarzyna Dysarz przypomniała, że k07nisja jest w punkcie 
"Planowana organizacja roku szkolnego" kontynuuje pytania pan Przemyslavv Pcrwlik. 

Radny Przen1ysław Pawlik zapytał o tennin zbieżności dokurnentów. 

Prezydent miasta Wojciecha Jagiełło wyjaśnił, że do 15 czerwca jest czas, ale w dniu 
dzisiejszynl rodzice zostali poinfonnowani. Zostały \'-vysłane pislua, że '';''l tej danej szkole 
będzie realizowany obowiązek szkolny, dla klasy pierwszej. Do kot1ca n1aja organ 
pro\\Tadzący zatwierdzi arkusze organizacyjne, ale lny wykonany to znacznie szybciej, 
obecnie spra\\Tdzamy poprawność tych arkuszy. Z n1ateriału wynika gdzię klasy zostaną 
utworzone. Dodał, że arkusz kalkulacyjny jest spra:wą otwartą, jeżeli w trakcie roku pojawi 
się jakaś sytuacja która będzie \'-vylnagała utworzenia dodatkowej klasy, to zawsze do tego 
n10żna wrócić. D)Trektorzy szkół nie n1ają wyjścia, bo ll1USZą na pcdstaw'ie tego co posiadają 
zorganizovvać rok szkolny i tyln san1ylu muszą wypowiedzieć niektórym nauczycielorn 
warunki pracy i płacy. Ale i tak sytuacja w IZędzierzynie-IZoźlu nie jest zła, ponieważ w 
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innych n1iastach jest gorzej, ze \\lzględu na decyzje polityczne które zapadły na "vyższym 
szczeblu. 

Radny Przen1ysław · Pawlik policzył sobie i vvyszło 111U 18 oddziałów mniej, zapytał czy 
zl1ll1iejszenie oddziałów nie spowoduje drastycznych konsek\\'encji vV naszych szkołach. 

Apeluje, aby w najmniejszej szkole nr 20, która lna zlnniejszoną liczbę oddziałów z siednliu 
(7) na pięć (5) a prawdopodobnie będzie to spowodowane tym, że nie zostanie taIn otworzona 
klasa pierwsza. Dotarły do niego informacje, przekazał je również prezydento\vi Jagielle, że 
to gro2:i ze sobą różne inne konsekwencje, prosi o załatwienie tej sprawy, biorąc pod uwagę 
tego czego oczekują rodzice, ale aby nie narażało glniny na koszty. Uważa, że decyzje 
rodziców spowodują duże koszty dla gnliny. Zapytał czy dobrze liQzy, że znacznie 'zlnniejszy 
się subvvencja dla glniny przez" najbliższe lata, z jego obliczeń wynika, że będzie to 
ok. 15 mln zł \\f kolej nych latach. 

Prezydent Miasta Wojciecha Jagiełło vvyjaśnił, że koszty utrzymania oświaty zlllniejszają się 
ale nie 'vV takinl stopniu jak radny wyliczył. Należy patrzeć na skalę zjawiska. Dążymy do 
tego, aby było jak najnuliej nadgodzin oraz aby najmniej ludzi straciło pracę . Dodał, że 

roznl0wy z rodzicanli o których radny Pawlik wspOlnniał są prowadzone codziennie. Ta 
sytuacji nie · powstała z powodów decyzji gmilulych lecz z POWOdÓ\\1 decyzji 
adll1inistracyjnych. Trudno jest mieć pretensje do gl1liny, że nie powstająpienvsze ldasy. 

, , 

AlUla Zielil1ska-Prezes Oddziału ZNP w IZędzierzyn-Koźlu podziękowała Kierownik 
Wydziału Oświaty oraz wiceprezydentowi, mieli duże obavvy co do nauczycieli, cieszą się, że 
w szkole nr 20 żaden nauczyciel nie straci pracy. Dodała, że w kolejnYll1 roku do klas 
pierwszych pójdzie dużo dzieci , i 1l10\VU nauczyciele nauczania początkowego będą potrzebni. 

Radny Przen1yslaw Pawlik zaproponował, aby rodzicó"v sześcioletnich dzieci zachęcić, żeby 
posłali sześciolatkÓ"w do· klasy pierwszej, jakimiś dodatkowynli' bonusan1i np., bezpłatne 
zajęcia "'0.' szkole, taneczne, plastyczne dodatkowe zajęcia językowe. 

-Prz~wodnicząca kOIUisji Katarzyna Dysarz uważa~ że rodzice mieli \vybór i- obecnie nikt się 
już nie zdecyduje posłać sześciolatków do klasy pierwszej. Rodzice zdają sobie sprawę, że za 
przedszkole lnuszą dalej płacić ale widocznie chcą, aby ich dziecko pozostało kolejny rok w 
przedszkolu. Robią to świado111ie i żadne bezpłatne zajęcia nie przekonają ich do zlniany 
decyzji. Gnlina wiele zrobiła aby przekonać rodziców, odbyły się spotkania, konferencja itd. 
pOlnagały ró\\'nież wszystkie nliasta SWOilUi kampanimni, było o tynl głośno., wszyscy byli 
świadon1ie co się dzieje i nic więcej nie można zrobić, aby przekonać rodziców. 

Radny Andrzej Kopacki uważa, że obecna sytuacja nie jest zawiniona przez wIodarzy, po 
prostu ubywa dzieci V\T naszym nlieście. 

Radny Prze111yslaw Pawlik cieszy się, że \vszystkie trzy letnie dzieci zostały przyjęte do szkół. 
Uważa, że partia l~ządząca wprowadza w życie ni~ przemyślane decyzje. 

Radna Agnieszka Iłowska odniosła się do słów radnego Pavvlika, uważa że jeżeli Europa coś 
wprowadza nie za\vsze jest dobre, każdy rodzic powinien i11ieć wybór. ZlTIuszanie do pójścia 
do pierwszej klasy nie zawsze jest dobre. 
Radny Przenlysław· Pawlik at voceln wyjaśnił, że poprzednia ustawa narzucała ,,111iękko", o 
pójściu sześciolatka do klasy pierwszej decydowali specjaliści a nie rodzice. Obecnie rodzice 
salni nl0gą podjąć decyzje, sauli, bez badania dzieci, a to rodzi konsekwencje wieloletnie cao 
najnlniej 9 letnie. Społecze6stwo pO'vVilUl0 mieć śVviadonlość, że, takie decyzje nie można 
podejmować bez analiz. 
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Przewodnicząca k0l11isji Katarzyna Dysarz, aby ostudzić elnocje \vyjaśniła, że należy się 

trzynlać pra\tvodawstwa takiego jakie jest. Należy się dostosować do przepisó\tv. Dodała, że 
jeżeli się coś miesza w oświacie konsekwencje są odczuwalne jesżcze, przez wiele lat. Nie 
będzienlY jednako o tym dywagować. Pochwaliła organizację spraw związanych z oś\tviatą w 
naszej gnlinie, gdyż wiele nliejsc pracy zostało zachowanych, jedynie kilku nauczycieli 
straciło pracę. Również w naszej gnlinie w tak trudnej sytuacji włodarze nliasta podejtTIują 
dobre decyzje i rodzice dla swoich dzieci nie lnają problemu ze znalezieniem 111iejsca w 

żłobku, przedszkolu ani vvybór dobrej szkoły. MaIny bardzo Jobrą o~wiatę \V naszylllluięście, 

pochwaliła wszystkie działania Prezydenta Miasta ds. Oświatovvych. 

Radna Agnieszka Iłowska at vocelU -u\vaża, że w oś\viacie 11lieszała Platfonna Obyv,,'atelska. 
Uważa, że nasza oś\viata jest na dobrYITI pozionlie jedynie bezrobocie \tv gnlinie i Polsce 
k"V.ritnie. 

Radny Andrzej IZopacki poinfornl0wał, że w ich rodzinie dziecko poszło w \vieku 6 lat do 
szkoły podstawo\tvej i radzi sobie znakomicie. 

Przewodnicząca konlisji Katarzyna Dysarz poinfornl0wała, że kończynlY ten teInat oraz 
poinfornl0\vała, że kOlnisja zapoznała się oraz przyjęła informację o planoltvanej 
organizclcji roku szkolnego 2016/2 017. 

Ad 7. 
Oferta progran1o\tva Miejskiego Ośrodka Kultury Kędzierzvn-Koźle na okres wakacji 2016. 
(Żl1formacja stan01,vi załącznik do nin. protokohU. ' 

Przewodnicząca konlisji IZatarzyna Oysarz poprosiła o krótkie \vprovvadzenie przez Piotra 
Gabrysza Dyrektora Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-I(oźlu. 

Piotr Gabrysz poinfonnował, że MOI( jak co roku przygotowuje ofertę progran10wą dla 
dzieci. Nowością jest, że turnusy wakacyjne będą również zorganizowane w Koźlu. Jeden 
c1zie6 Vi lipcu został zaplanowany na przyjęcie pielgrzynlów na stadionie przy ul_ Chrobrego 
w związku z Ś\viatovVYlni Dnimni Młodzieży w Polsce. 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformovvała, że kOlnisja -zapoznała się oraz 
przyjęła informację o ofercie programowej Miejskiego Ośrodka Kultury l(ędzierzyn-Koźle 
na okres wakacji 2016. 

Ad 8. 
Sprawozdanie z realizacji Progran1u ze wsp6łpracy Gminy ' Kędzierzyn-Koźle z 
organizacianli pozarządo\vyrni oraz podn1iota111i działającymi w zakresie pożytku 
publicznego za-rok 2015. (sprawozdanie stanowi załączrzik do nin. protoko'hU. 

Przewodnicząca kOluisji 1(atarzyna Dysarz poinfon11owała, że sprawozdanie nliało być 
orTIawiane W poprzedniln rniesiącu lecz, osoba odpowiedzialna za jego przygotowanie jest na 

I ' 

chorobowyn1 wobec czego przygoto"V.rania nlateriału podjęła się 1Zierownik. Zostało 

przygotowane bardzo dokładne i rzetelne sprawozdanie. 

Beata Kaczy6ska-Pogvvizd - IZierov,7nik vVydziału IZultury, Sportu i Turystyki Urzędu Miasta 
Kędzierzyn-Koźle, szczegółowo wyjaśniła dane zawarte w sprawozdaniu. 
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Przewodnicząca k0111isji I(atarzyna Dysarz otworzyła dyskusję z możli\vością zadawania 
pytaó .. 

Radny Michał Novvak zasugerovvał, aby powolać stałą radę do spraw ruchu rowerowego. 

Prezydent Miasta Wojciecha Jagiełło \vyjaśnił, że nie widzi sensu tworzenia rad, bez 
kon1petencji, które nic nie vvniosą. 

Przedstavviciel organizacji "Klub Sportowy Koziołek", w)'jaśnił, że zasiadał w GIninnej 
Radzie Sportu w poprzednich Jatach i decyzje wypracowane przez radę nie były brane pod 
uwagę. Proponuje stworzyć dział pod radą 111iasta, aby doponlagał w pracy z (170) stu 
sieden1dziesięciOlna organizacjmni pozarządowylni. 

Radny Andrzej Kopaclci poinfonnował, że wsZYStkinl powinno zależeć na dobrej v/spółpracy 
z 170 organizacjaI11i pozarządowyn1i, szczególnie kiedy 1110żna pozyskiw'ać środki z Unii 
Europejskiej na różne projekty gnlinne, gdzie brana jest pod uwagę dobra vvspółpraca z 
oiganizacjan1i pozarządqvvynli. Z podanych 170 organizacji jedynie kilka wykonuje swoją 
pracę i szkoda byłoby, aby zaangażowane tych osób nie było doceniane. Uważa, że dla 
organizacje pozarządowe powinny pozyskać środki z budżetu miasta. 

Przedstawicielki Stowarzyszenia "K.resowian" oraz Polskiego Związku Emerytów i 
Rencistów poinfornl0'wały, że organizacje pozarządowe ze sobą rywalizują, jest zniechęcona 
takim działanienl, szczególnie działania pana przedstawiciela Euroregionu Pradziad. 

przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowala, że proponUje spotkanie z 
organizacjarl1i pozarządo\vyn1i. 

Prezydent Miasta Wojciecha Jagiełło wyjaśnił, że w czasie spotkań i rozlnów z organizacjami 
pozarządowyn1i nie odnosi wrażenia wrogości czy rywalizacji. Przyponlniał ze Olnawiane 
sprawozdanie odnosi się jak glnina przekazywała środki finansowe na rzecz organizacji . 

. Należy cieszyć się z dobrej v/spółpracy z organizacjarni pozarządowYlni. -

Przedstawiciel organizacji "Klub Sportowy Koziołek", wyjaśnił, że praca społecznika nie jest 
doceniana, jest .ciężka, ponievvaż pisze się \viele listów, postulatów,. próśb, które 

. przeforsować , trudno jest też znaleźć sponsorów. 

Radny Michał Nowak zasugerovvał, aby ktoś z urzędu \\I)'jaśnił formułę U111ÓW partnerskich i 
jak to zrobić Stowarzyszeniu En1erytów i Rencistów oraz Stowarzyszeniu Zie111i K.ozielskiej 
oraz Stowarzyszeniu IZresovvian. Również ll\VaŻa, że konsultacji społecznych jest za mało, 
proponuje spotkanie społeczników oraz dyrektora MOSiRu i zastano\vić się nad kalęndarzern 
ilnprez biegowych i sportowych, ponieważ obecnie biegi się kUluulują. 

Prezydent Miasta Wojciecha Jagiełło uważa, że wydział I(ultury, Sportu i Turystyki Urzędu 
Miasta Kędzierzyn-K.oźle, bardzo p0111aga wszystki111 organizacjo111 vV tworzeniu oraz 
V\I)'pisywaniu wnioskó'W' oraz dokl1111entów oraz rozwiązywaniu przepisów biurokratycznych. 
Przeprosił ale jest Z111USzony opuścić k0111isję, ponievvaż 111a Ulnówione spotkania. 

Przedstawicielki Stowarzyszenia "Kresovvian" oraz Polskiego Związku En1erytów 
Rencistów poinfonnowały, że jest to prawdą. 

Do słó\v odniosła się kierownik Beata IZaczyllska Pogwizd poinfonnowała, że są jeszcze 3 
lokale woll1e. Dodała, że udział organizacji pozarządowych w konsultacjach jest lnarny. 
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Dodała, że zapros,zenia na tę .kOlnisję zostalo 'wysłane do wszystkich organizacji 
pozarządo\vych~ ile luamy ich na sali. Obawia się, że jeżeli zostanie zorganizovvane otwarte 
spotkanie to lna nadzieję, że frekwencja będzie większa. 

Przedstawiciel organizacji "Klub Sportowy I(oziolek~\ vvyj aśnił: że konsultacje lniały 

n1iejsce latelTI kiedy ludzie są na wakacjach. 

Przewodnicząca kon1isji IZatarzyna Dysarz poinfornlovvala, że kOluisja zapoznała się oraz 
przyJęła sprawozdanie z realizacji Programu ze współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 
organizacjami pozarządovvymJ oraz podmiotami działajqcymi w zakresie pożytku publicznego 
za rok 2015. 

Ad 9. 
Sprmvy bieżące i wolne wnioski. 
Do wiadomości kOIUisji: 

1. Pi SIno nr ZNIZ K-K 07601111AZI16 Związku Nauczycielstwa Polskiego o podwyżkę 
dodatku za vvychowawstwo dla nauczycieli do lC\votv 150 zł na wvcho\vawcę oraz 
zaplanowanie środków finansowych na Rreluię zadaniowa w \\rysokości co najnuliej 5% 
Vvynagrodzenia zasadniczego dla pracownikó\v acln1inistracji i obsługi placówek 
oś\viatowych podległych Gtninie Kędzierzyn-Koźle. 

K0111isja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej zapoznala SIę z treścią pisn1a przyjęła 

ww. pisn10 do wiadOlności. 

2. Pismo Rodzicóvl uczniów ZSM nr 1 w Kędzierzynie-Koźlu z proś'bą o zapewnIenIe 
dzieciom odpowiedniej opieki logopedycznej w roku szkolnym 2016/2017. . 

W dyskusji nad pisnlen1 udział wzięli dyrektor Bożena Jankowska, prze'\vodnicząca k0111isji 
Katarzyna Dysarz, prezes Anna Zielióska. 

Konlisja Oświaty, I(ultury j Kultury Fizycznej zapoznała się z treścią pisl11a, zwraca się z 
prośbą o głębszą analizę pisll1a. Przewodnicząca kOll1isji Katarzyna Dysarz prosi o 
informacje na piśn1ie z odpowiedzią i z rozwiązaniem tej sytuacji. 

Kolejne posiedzenie komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej zostało ustalone na dzieó 
22 czerwca 2016 r. o godz. 16.00. 

Ad 10. 

Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpanieln przyjętego porządku obrad, przewodnicząca konlisji IZatarzyna 

Dysarz - o godz. 19.30 zamknęła posiedzenie komisji . 

. SjJ;sa!a A. Dworaczek 
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